

## السيرة العلمية لتدريسي كلية الآداب



الاسم واللقب العلمي	الاستاذ المساعد الدكتور علاء محسن شنشول
التخصص العام والدقيق	جغرافية الطاقة
البريد الإلكتروني	<a href="mailto:dralaamuhseen@gmail.com">dralaamuhseen@gmail.com</a>
عنوان رسالة الماجستير وأطروحة الدكتوراه	الماجستير (استعمالات الارض في ناحية ام قصر) الدكتوراه (انتاج الطاقة الكهربائية واستهلاكها في المنطقة الجنوبية في العراق)
عنوان البحوث العلمية المنشورة	1. امكانية استخدام الطاقة الشمسية في بغداد. 2. انتاج واستهلاك الطاقة الكهربائية في منطقة الفرات الأوسط في العراق. 3. تأثير درجات الحرارة على عمل وكفاءة المحطات الغازية في محافظة البصرة. 4. امكانية استخدام الطاقة الشمسية في وسط وجنوب العراق ودورها في تحقيق التنمية المستدامة. 5. التحليل المكاني للمحطات الكهرومائية في العراق والعوامل المؤثرة فيها.

٦. واقع التقسيمات الادارية في العراق.	
لا يوجد	عنوان الكتب المؤلفة والمترجمة
أكثر من ١٠٠ كتاب شكر وتقدير من جهات مختلفة، اعضاء مجلس نواب، وزير، رئيس جامعة، مساعدي رئيس الجامعة الاداري والعلمي، عميد كلية	كتب الشكر والتقدير
مدير المتابعة و التنسيق في جامعة بغداد مقرر قسم الجغرافية	المناصب الإدارية التي تقلدها
لا يوجد	ذكر العضوية في هيئات تحرير المجلات العلمية والفرق الاستشارية
واحد فقط	العدد الإجمالي للإشراف على طلبة الدراسات العليا
واحد فقط	العدد الإجمالي للمشاركة في المناقشات

<b>Name and academic Title</b>	Ass. Prof. Alaa. Muhsin Shanshoul
<b>Specialization (Major &amp; Minor)</b>	Energy geographic
<b>Email</b>	<a href="mailto:dralaamuhseen@gmail.com">dralaamuhseen@gmail.com</a>

<b>Titles of MA thesis &amp; Ph.D dissertation</b>	Master (Land use in the area of Umm Qasr) Doctorate (Electric power production and consumption in the southern region of Iraq)
<b>Titles of Published Research</b>	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. The possibility of using solar power in Baghdad.</li> <li>2. The production and consumption of electric power in the Middle Euphrates region in Iraq.</li> <li>3. The effect of temperature on the work and efficiency of the gas stations in the province of Basra.</li> <li>4. The possibility of using solar energy in central and southern Iraq and its role in achieving sustainable development.</li> <li>5. Spatial Analysis of hydroelectric stations in Iraq and the factors influencing them.</li> <li>6. The reality of the administrative divisions in Iraq.</li> </ol>
<b>Titles of Published Books (Authored &amp;Translated Books)</b>	There is no
<b>Letters of Appreciation &amp; Recognition.</b>	More than 100 books thanks and

	appreciation from various quarters, members of Parliament, Minister, Chairman of the University, assistant rector of administrative, scientific, Dean of the Faculty
<b>Professional Experience</b>	
<b>Membership (Journals, Scientific committees, etc.)</b>	There is no
<b>Total Number of Supervised Graduate Students.</b>	1
<b>Total Number of Graduate Examining Committees.</b>	1